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Commissieoverzicht Redactioneel

Lieve Veefokkers!

Op het moment dat ik voor de tweede keer het redactioneel stuk mag 
schrijven is het voorjaar net offi  cieel begonnen. Op veel plekken staan 
de krokussen en narcissen weer in bloei en op een zonnige dag zijn 
buiten weer veel lammetjes te zien. Iets waar menig veefokker hart 
sneller van gaat kloppen!

Ondanks de start van het voorjaar blikken we in deze editie van de 
Koeieletters nog even terug op afgelopen winter. In februari was het 
eindelijk zover, met alle leden hebben we de 35e verjaardag van de 
vereniging veestelijk gevierd. Van een zeer geslaagde boerveearts dag 
tot vele mooie feestjes, een week die het thema ‘Kippenvel’ meer dan 
heeft waargemaakt. In deze Koeieletters kunnen we met een fotore-
portage nog even nagenieten van het lustrum!

Naast een mooie fotoreportage van het lustrum zijn er ook weer mooie 
stukjes over de activiteiten geschreven. Zo kunnen we alles lezen over 
de BiLE, het masteronderzoek van Kasper en geeft Teus een kijkje in 
zijn leven als afgestudeerd varkensdierenarts!

Kortom weer een Koeieletters met genoeg leesvoer. Veel leesplezier!

Veel liefs namens de redactiecommissie,

Marit Wismeijer
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Voorzitterswoord

Dag lieve Veefokkers,

Daar is ie weer! Een nieuwe Koeieletters. Op je deurmat, in je brievenbus, in de 
kamer of in je mailbox… Ergens heb jij deze nieuwste editie van de Koeieletters 
voor het eerst in je handen gekregen. Nu nog tijd vinden om hem helemaal te 
lezen.
De afgelopen tijd is een tijd geweest waarin veel is gebeurd. Zo zijn wij met 
een fl ink aantal Veefokkers de regio Salland gaan verkennen tijdens onze BiLE. 
Deze BiLE was weer een BiLE zoals vanouds: knus met zijn allen in een schuur 
in januari. Ruim 3 weken later brak dan ein-de-lijk het moment aan waar wij 
met zijn allen enorm naar uitgekeken hebben: het 7e lustrum “Kippenvel” van 7 
t/m 11 februari! In deze Koeieletters is er vanalles over terug te lezen en te zien. 
Inmiddels heeft ook het prachtige lustrumfotoboek de veefokkerskamer bereikt, 
dus kom allemaal snel langs en geniet met elkaar nogmaals van het mooie 
lustrum.
Naast de BiLE en het lustrum vonden er uiteraard nog veel meer leuke en 
leerzame activiteiten plaats, zoals de schapenverloscursus, de RE-cursus en het 
een en ander aan lezingen. 
Kortom: genoeg redenen om nu snel te beginnen met lezen.

Veel leesplezier en tot snel!

Met VEEterinaire groet,
Ellen van Soest 
h.t. Vooriztter
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Dierennieuws 

Deze keer staat het dierennieuws het 
meest in het teken van de schapen. 
De lammetjes zijn namelijk geboren! 
Als eerste werden Vienna en Verona 
(moeder: Fabiënne) geboren. Dit 
was op 16 februari. Vienna en Verona 
zijn nu derde generatie zwartbles 
en kunnen dankzij hun mooie 
aftekening worden opgenomen in het 
hulpstamboek. Op 18 februari werd 
Toet (moeder: Sterre) geboren. Toet 
is een heel schattig ooitje en is vierde 
generatie zwartbles. Echter heeft 
Toet geen mooie aftekening. Tot slot 
werden op 20 februari Kees, Sjakie en 
Johnnie geboren (moeder: Cato). 

Deze stoere jongens zijn ook vierde 
generatie Zwartbles. Ze doen het 
super goed en hebben een hele mooie 
aftekening. Helaas zijn ze van het 
verkeerde geslacht en komen we met 
hun dus niet verder met het fokdoel. 

Dan door naar Veerle: Veerle is 
inmiddels gespeend en maakt het goed 
tussen haar vriendinnen. Ondanks 
dat ze pas 50% Fries Roodbont is, is 
het verschil met haar zuivere Holstein 
leeftijdsgenoten goed te zien. 

Ze is sterk gebouwd en heeft een mooie 
brede rug. Op de ouderdag op 25 januari 
heeft ze de hele dag staan shinen in de 
rundveestal.
Van de varkens is er nu eentje drachtig 
van Duroc. De andere twee zijn helaas 
nog niet drachtig gescand. We gaan 
voor de varkens op zoek naar een nieuw 
fokdoel. De huidige varkens blijven voor 
nu nog eventjes, maar zullen daarna de 
Tolakker verlaten.

Door: Ellen van Soest
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Schapen scheren

Ik ben Elise Koornneef en 
afgelopen 17 januari heb ik 
meegedaan met het scheren 
van de schapen op de Tolakker. 
De lammetjes worden in 
verschillende lichtingen 
geboren zodat het werk 
verspreid kan worden en nu 
was dus de eerste groep ooien 
aan de beurt om geschoren 
te worden zodat ze klaar zijn 
voor het afl ammeren. De 
schapenstal was uitgerust met 
kleden op het stro waar de wol 
op verzameld kon worden en 
de scheerapparaten lagen al 
gereed. Na een uitgebreide 
demonstratie en wat tips 
gingen we fanatiek aan de 
slag. Eerst moesten we een 
schaap vangen en door het 
hek manoeuvreren, vervolgens 
is het de bedoeling dat het 
schaap op de juiste plek op 
haar kont beland. Dan kon het 
scheren beginnen, startend bij 
de buik en hals om vervolgens 
het schaap op de zij te leggen 
en de fl anken te doen. Onder 
het genot van een snee 

suikerbrood en chocolademelk 
of een biertje werd er nog wat 
extra theorie gegeven over 
het schapenscheren. Na deze 
pauze konden we weer verder, 
maar omdat we met een 7-tal 
vrij onervaren meiden waren, 
hielpen de begeleiders met 
het scheren zodat het wat 
sneller ging. Het is ook best 
een karwei, zo’n schaap blijft 
niet stil zitten en je moet goed 
opletten dat je de huid niet 
beschadigd. Alhoewel het die 
dag koud was, krijg je het van 
schapen vangen en scheren 
gelukkig lekker warm en als 
bonus kun je de volgende 
dag nog nagenieten van de 
spierpijn;)

Door: Elise Koornneef
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Bile Vrijdag   
Op vrijdag 13 januari 17.00 was 
het moment na lang wachten dan 
eindelijk daar; de start van de BiLE! 
Alle enthousiaste Veefokkers die 
zich durfde te wagen aan dit tripje 
druppelde langzaam de kamer 
binnen om voor vertrek nog even 
een lekker maaltje op te peuzelen. 
Op het menu stond aardappelpuree, 
rode kool en stoofvlees (het smaakte 
gelukkig een stuk lekkerder dan 
het eruit zag ;)). Hierna was het tijd 
om iedereen te verdelen over de 
auto’s (blijkt toch altijd weer een 
uitdaging) en te vertrekken richting 
het mooie Salland. Onderweg moest 
er natuurlijk traditiegetrouw even 
gestopt worden bij de Mac en rond 
19.30 kwamen we aan op het eerste 
bedrijf “Limousin Oost” te Wijhe. 
Hier werden we super enthousiast en 
gastvrij ontvangen door boer Kees, 
zijn vrouw Todien, zoon (en tevens 
veearts) Berndt en Jan (expert 
in het beoordelen van vleesvee). 
Meteen valt op dat de kalfj es hier 
tussen de koeien worden gehouden, 
wat een leuk beeld geeft. We 
krijgen eerst een korte introductie, 
waarbij Kees vol trots uitleg geeft 
over zijn bedrijf met Limousin 
koeien. Kees heeft vroeger altijd 
melkvee gehouden, maar vanwege 

lichamelijke problematiek is dit helaas 
niet meer mogelijk. Toen zijn arts 
hem adviseerde dat het toch wel tijd 
werd om achter de geraniums te gaan 
zitten, vertelt hij dat hij  antwoordde 
met “Ik heb nog geen geraniums en 
ik ben ook niet van plan ze te kopen”. 
En dat hij nog veel plezier heeft in 
het werk straalt er aan alle kanten 
vanaf. Kees legt onder andere uit dat 
hij het Limousin ras heeft gekozen 
vanwege het feit dat ze niet al te 
groot zijn en een rustig en prettig 
karakter hebben om mee te werken. 
Na de introductie worden we in twee 
groepen opgedeeld. De ene groep 
begint met meer informatie van Kees 
over zichzelf en het bedrijf, terwijl de 
andere groep wordt meegenomen 
in het beoordelen van vleesvee. We 
sluiten het bezoek af met een kleine 
proeverij, waarbij de mogelijkheid 
krijgen om koeientong en koeientong-
pathé te proeven (wat verrassend 
mals en smaakvol is). Na deze super 
geslaagde eerste excursie vertrekken 
we naar ons slaapadres in Raalte (nee 
Linda, echt geen Heino). Hier sluiten 
we af met een spelletjescompetitie 
en een biertje (of een paar) in de keet. 
Oftewel, een super geslaagde eerste 
dag!

Door: Isabelle Wakkers
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Zaterdagochtend hadden we pleurisweer, 
maar gelukkig was er verder niemand in 
het dorpje (geen idee meer welke) zodat 
we de auto’s handig voor de deur van het 
prominente stadhuis konden parkeren. We 
kregen een warm ontvangst met koffi  e en 
thee, maar die vriendelijke sfeer sloeg snel 
om toen meneer Liebregts stuk voor stuk 
het soort vee afk raakte wat de aanwezige 
veefokkers thuis hadden staan. Blijkbaar is 
het enige ware ras namelijk van ProCross, 
een driewegkruising tussen Viking Hol-
stein, Montbéliarde en Viking Red. De Hol-
stein geeft hoge productie en uiervorm, 
Montbéliarde zorgt voor kracht en goede 
vruchtbaarheid, Viking Red voegt vooral 
gehaltes, klauwgezondheid en levensduur 
toe aan de mix. Ter bewijs van zijn verhaal 
gingen we op bezoek bij boer Wim van 
Wijnhoudt (geen idee of ie echt van wijn 
houdt) die toch wel vrij tevreden leek met 
zijn keuze voor ProCross: de koeien gaven 
meer kg vet en eiwit, de vruchtbaarheid 
ging omhoog en de koeien bleven langer 
lopen. Alhoewel menig veefokker vrij 
sceptisch was geworden door de stellig-
heid van Liebregts, was het toch een best 
interessant bezoek. 
Vervolgens zetten de enthousiaste 
Veefokkertjes de reis voort richting familie 
Holtkuile met hun Wroetvarken-bedrijf. 
Wat begon als een gemengd bedrijf met 
van alle dieren wat, heeft Holtkuile nu al-
leen nog 2000 varkens en wat koeien. Het 
Wroetvarkenconcept heeft 1 Beter-Leven 
ster, wat in de stal vooral te zien is aan de 
extra ruimte voor de biggen en de dikke 
laag strooisel om in te spelen en wroeten. 
Ook is het mooi licht in de stal. Toch vielen 

er af en toe een paar strijders uit omdat 
hun brakkekoppen de varkenslucht niet 
meer verdragen konden. Gelukkig konden 
ze daarvoor terecht in de kantine voor een 
lekker bakkie. 
Daarna zijn we nog op bezoek geweest bij 
het prachtige melkgeiten (en koeien) bedrijf 
Haarman. We werden rondgeleid door de 
boerin die ons met veel plezier de carrousel 
en het lammerhok liet zien, en ook nog een 
foto van ons wilde maken op de voergang. 
’s Avonds had iedereen na een fantastische 
barbecue de moed weer bij elkaar geraapt 
en gingen we met de benenwagen naar de 
stamkroeg van Linda, waar de voetjes van 
de vloer gingen en de dobbelstenen in het 
rond vlogen. Ook was er aan het einde nog 
wat herres, toen een zekere Veefokker z’n 
mond open trok om zogenaamd gezellig te 
ouwehoeren met de locals, die helaas niet 
zo gediend waren van zijn heidense vertoon. 
Gelukkig is iedereen weer veilig thuis-
gekomen om het laatste korte nachtje in de 
heerlijk warme schuur van Linda’s ouders 
door te brengen. 

Bile Zaterdag   
Door: Fleur Schipstra
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Bile Zondag
Na een niet zo rustige wekdienst 
van Vreeswijk & Van Schie en enige 
moeite met opstaan, opstarten en 
opruimen begon de laatste dag met 
een bezoek aan het vooruitstrevende 
melkveebedrijf van de familie 
Lubbersen in Holten. Op dit bedrijf 
worden 220 koeien gemolken met 
vier Lely A3-robots, het rollend 
jaargemiddelde betreft 10500 kg melk 
per koe met 4,60% vet en 3,60% eiwit. 
Eén helft van de stal is een vrijloopstal 
met houtsnippers, waar de oudere 
dames kunnen liggen waar ze willen. 
Goed voor o.a. de klauwgezondheid 
en een langere levensduur. Onder de 
bovenste laag snippers ligt nog een 
laag grovere snippers, daaronder 
een betonvloer met kleine kanaaltjes 
waardoor lucht wordt gezogen om 
de snippers te drogen. De toplaag 
wordt dagelijks gevreesd. De koeien 
kunnen op dit bedrijf dus zelf kiezen 
wanneer ze gemolken worden en 
waar ze willen liggen, maar nog 
meer vrijheid hebben ze in de zomer 
wanneer er deelweidegang wordt 
toegepast. Wat verder bijzonder is aan 
het bedrijf is het gebruik van de Lely 
Vector, waardoor het voeren volledig 
automatisch gebeurt zolang de 
voerkeuken een aantal keer per week 
bijgevuld wordt. Het jongvee wordt 
voor een groot deel gehuisvest in de 
oude varkensstal. Omdat er in deze 
oude varkensstal veel ruimte is, kan bij 

de jongste kalveren een all-in-all-out-
systeem worden toegepast per afdeling, 
zo blijft de infectiedruk lager.
Vervolgens zijn we vertrokken naar 
zwemparadijs De Scheg in Deventer, 
waar we alle boeren- en bierenluchtjes 
van ons af konden wassen. De ‘VVFC’ 
tatoeages met permanent marker 
wilden er minder goed af en leidden 
tot vragen bij overige bezoekers. Met 
de energiecrisis was de tropische 
temperatuur die we gewend zijn in 
het zwembad niet meer zo tropisch, 
maar dat mocht de pret niet drukken. 
Nadat de strijd om de warmste stralen 
in het bubbelbad gestreden was, we 
hadden geleerd over Bart Bokkers’ 
ballenfeitjes en we met z’n allen 32 
keer van de wildwaterbaan waren 
geweest kwam het einde van de BiLE 
in zicht. Vanzelfsprekend konden we 
er echter geen eind aan maken zonder 
de befaamde Macxcursie en daarom 
gingen we met gevulde pens weer 
richting Utrecht. 
Voor mij was dit de achtste en 
allerlaatste BiLE met de veefokkers en 
zoals altijd was het weer fantastisch! De 
deelnemerslijst komt volgend jaar vast 
weer helemaal vol, want erbij zijn is het 
ontzettend waard!
Veefokkers, bedankt!

Door: Douwe Wijnia
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Op woensdag 15 maart hebben wij 
een lezing gekregen van dierenarts 
Ellen van Leeuwen. Om 17:30 was 
er gelegenheid om wat te eten, 
een heerlijk broodje met pulled 
pork. Nadat iedereen lekker had 
gegeten, zijn we doorgegaan naar 
de lezing.

Gedurende de lezing heeft Ellen 
ons allerlei verhalen verteld die zij 
heeft meegemaakt als dierenarts 
in deze sector. Ze heeft ons 
meegenomen in de periode dat 
zij als eerste vrouwelijk dierenarts 
(varkensarts) is begonnen en de 
weg die zij gegaan is waarin ze 
eigenlijk van alle sectoren binnen 
de veehouderij wel wat heeft 
meegepakt.

Uiteindelijk blijft haar focus toch 
wel liggen op de varkenshouderij 
waarin ze ook nu nog steeds actief 
is. Daarnaast heeft Ellen ons 
allerlei foto’s laten zien van vroeger 
en hoe het nu gaat binnen de 
sector. Het was leuk om te zien hoe 
innoverend de sector is en wat er 
allemaal verbeterd is. 

Er zijn in de loop van de tijd veel 
uitbraken van ziektes geweest en 
ook dat is heel erg bepalend geweest 
voor de ontwikkeling van de sector. 

Kortom, we hebben een erg leuke en 
informatieve avond gehad waarbij 
we echt door de ogen van een 
varkensarts mee mochten kijken. 
Bedankt Ellen!

Beginselen Varkenshouderij
Door: Jelle Schutte
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RVB Werkhoven

Dinsdagavond 17 januari 
vertrokken we met zo’n twintig 
mensen richting Werkhoven waar 
we onze vaardigheden van het 
rundveebeoordelen weer mochten 
testen op het melkveebedrijf van de 
familie de Kruijf. Bij ontvangst konden 
we een kopje thee of koffi  e nuttigen 
waarna we wat info kregen van Bart 
de Kruijf over de melkwaardes van 
zijn koeien. Vervolgens kregen we 
een praatje van Renger Geurts, die 
rundvee beoordeelt voor zijn beroep 
en daardoor een hele uitgebreide 
topografi sche kennis heeft, hebben 
we gemerkt. Dit praatje was iets 
uitgebreider waardoor we nu ook 
zijn levensloop en trouwdag weten. 
Eenmaal in de stal aangekomen 
deed meneer Geurts voor bij een 
hele mooie koe hoe hij haar zou 
beoordelen op allerlei punten. 
Ondertussen testte hij onze kennis 
over verschillende feitjes, zoals de 
Franse stand van de voorbenen en 
waarom bepaalde eigenschappen van 
een koe gunstiger zijn dan andere. 
Daarna mochten wij zelf aan het 
werk om vijf koeien op volgorde te 
zetten op de wel bekende punten 
van Frame, Type, Uier, Benen en 
Algemene beoordeling.

Door : Marloes Peij

Toen we klaar waren, ging meneer 
Geurts ons zijn gekozen volgorde 
vertellen en beargumenteren waarom 
hij bepaalde keuzes had gemaakt, 
terwijl hij af en toe in discussie ging 
met iemand die zelf een totaal andere 
beoordeling had gegeven. Nadat 
we onze strafpunten en dus score 
hadden opgeteld (zelf had ik een 
steady score van 65), was er na de 
tijd nog even gelegenheid om even 
te kletsen en een biertje te drinken 
voordat we weer terug vertrokken 
richting het Androclus. Het was een 
geslaagde avond. 
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Lezing Beginselen Pluimveehouderij

hebben. Teun legde uit hoe hij een 
succesvolle uitloop had gecreëerd 
waar af en toe ook nog een aantal 
runderen bij lopen. Daarnaast 
vertelde hij ook over bijvoorbeeld 
het ruien van leghennen en de 
winkel die ze op hun bedrijf 
hebben.
We hebben weer veel mogen 
leren over de pluimveehouderij!

Donderdagavond 19 januari vond de 
lezing ‘beginselen pluimveehouderij’ 
plaats. De avond begon met 
heerlijke kippensoep en kipsaté 
bereid door de pluco. Nadat 
iedereen zijn/haar buik had gevuld 
en de sprekers gearriveerd waren, 
was het tijd voor de lezing. De lezing 
werd begonnen door dierenarts 
Maarten van den Berg van Poultry 
Vets. Hij vertelde ons over zijn 
ervaringen als pluimveearts en de 
kliniek waar hij werkzaam is. 
Hierna was de beurt aan Lizzy 
Quirijnen, een pluimveehoudster 
uit Lage Mierde die samen met 
haar vader een vleeskippenbedrijf 
heeft. Op het bedrijf van Lizzy 
worden kippen gehouden met 
1 ster beter leven keurmerk. Ze 
vertelde ons alles over het houden 
van vleeskippen. Bijvoorbeeld hoe 
kuikens in het ei op het bedrijf 
kwamen en de verschillen tussen 
gangbare en beter leven kippen. 
Na alles geleerd te hebben over 
de vleeskippen was de beurt aan 
Teun Damen om ons te vertellen 
over zijn bedrijf en de leghen sector 
in het algemeen. De leghennen 
op het bedrijf zijn biologisch en 
moeten daarom dus een uitloop 

Door : Sander Pelgröm
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Lezing Beginselen Pluimveehouderij

 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!
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Op de markt

IBR-uitbraak Noord-Nederland lijkt gestopt
Nadat in januari op acht melkveebedrijven in een klein gebied in Noord-
Nederland IBR-uitbraken zijn gemeld, lijkt de uitbraak in dit gebied gestopt. 
Dat meldt GD-dierenarts Frederik Waldeck op de website van Royal GD. Bij het 
maandelijks bewakingsonderzoek via tankmelk zijn in februari geen verdere 
tankmelkomslagen aangetoond op vrije bedrijven. (3-3-2023)

Eieren (scharrel, wit) per 100 stuks:  €14,45
Vleeskuikens (per kg):    €1,21

COV roept op tot verschuiven slachttijden op warme dagen
De Centrale Organisatie voor de Vleessector (COV) heeft samen met de 
brancheorganisaties in veetransport, pluimveehouderij en varkenshou-
derij protest aangetekend tegen het plan van landbouwminister Piet 
Adema om de maximumtemperatuur voor veetransport vast te leggen 
op 30 graden Celsius of lager. De organisaties roepen op tot verschuiven 
van de slachttijden naar koele momenten van de dag. (8-3-2023)

Melkprijs (per 100kg)
Aware gangbaar:    €52,96
Aware biologisch:    €64,64
FrieslandCampina gangbaar:  €50,50
FrieslandCampina biologisch:  €63,25
DOC:      €49,73

Fosfaatrechten: 
€135,- per kilo

Lely Sphere op RAV-lijst met ammoniakreductie van 77 procent
De Lely Sphere scheidt de dikke en dunne fractie van de mest. Daardoor redu-
ceert de ammoniakemissie. Stikstofemissies worden omgezet in waardevolle 
meststoff en, geeft Lely aan. De defi nitieve emissiefactor waarmee de Lely 
Sphere op de “Regeling ammoniak en veehouderij” (RAV)-lijst komt, is vast-
gesteld op 3 kilo ammoniak per dierplaats per jaar. Dit betekent gemiddeld 77 
procent reductie in ammoniakemissie in de stal ten opzichte van een stal met 
een traditionele roostervloer waar dit 13 kilo ammoniak per dierplaats per jaar 
is. (8-3-2023)

01-04-2023
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Op de markt
01-04-2023

Slachtschapen en lammeren
Rammen boven 25kg:  €130 - € 155
Ooien boven 20 kg:   €114,50 - €130
Slachtschaap 1e kwaliteit:  €109,50 - €155

CowToilet vangt bij bijna 60 procent van de bezoeken urine op
Bij bijna 60 procent van de bezoeken aan het CowToilet van Hanskamp wordt ook daadwer-
kelijk urine opgevangen. Opvallend is dat de omgevingstemperatuur mede bepalend is of een 
koe al dan niet plast, terwijl vaarzen hier eerder hun urine lozen dan oudere koeien. Dat blijkt 
uit onderzoek op de Dairy Campus in een stal met zestien koeien. Het viel de onderzoekers 
op dat er aanzienlijke verschillen zijn in het gemiddeld aantal dagelijkse urinelozingen tussen 
individuele koeien. Gemiddeld worden 5,7 urinelozingen per dag opgevangen. Urinelozingen 
worden door het koetoilet gestimuleerd door massage van de huid tussen het uier en de vulva. 
De dieren bezoeken het toilet vrijwillig. (30-3-2023)

China heeft geen grip op verspreiding Afrikaanse varkenspest
De verspreiding van Afrikaanse varkenspest in China heeft het land absoluut niet onder controle. 
Volgens marktexperts leidt dat tot een aanzienlijke daling van de varkensvleesproductie. In het 
tweede kwartaal zullen de eff ecten van 10 procent minder zeugen in China merkbaar zijn. Offi  ciële 
gegevens over de situatie van Afrikaanse varkenspest (AVP) in China zijn niet eenvoudig te krijgen. 
Vermoedelijke uitbraken met het AVP-virus worden vaak niet gemeld. Ook proberen veel Chinese 
boeren de economische impact van de uitbraak te verminderen door in geval van nood toch varkens 
te verkopen. Daardoor wordt het virus volop verspreid en kan de ziekte niet worden beheerst. (21-3-
2023)

WUR-onderzoeker: 50 procent minder fi jnstof kan bij pluimvee
Niet alleen nieuwe, maar ook bestaande pluimveestallen in intensieve gebieden 
moeten door de aanscherping van de uitstootnormen 50 procent fi jnstof reduceren. 
Volgens WUR-onderzoeker Hilko Ellen is die reductie haalbaar. Er zijn verschillende 
technieken waarmee fi jnstof in pluimveestallen wordt gereduceerd. Het belangrijkste 
bij de keuze voor de reductietechniek vindt Ellen niet het hoogste reductiepercentage 
of de prijs, maar de mate waarin de techniek in de stal en bij de toekomst past. ‘Het is 
aan de pluimveehouders om goed te kijken wat bij hun stal, locatie, management en 
werkwijze past’, geeft de WUR-onderzoeker aan. (1-3-2023)

Op de markt
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Vleesvarkens (per kg)
Compaxo:   €2,09
Nord West:   €2,33
Van Rooi Meat:  €2,08
Vion:    €2,33

Transport licht gewond of ziek dier naar buitenland lastiger
De Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) stopt 
met de certifi cering van dieren die licht gewond of ziek zijn en 
waarvoor transport mogelijk extra lijden veroorzaakt. Deze 
dieren kunnen dan niet getransporteerd worden naar het 
buitenland. De aanpassing gaat per 3 april in. (24-3-2023)

Ongekende eierprijzen breken record na record
De prijzen voor eieren zijn nog altijd recordhoog en wekelijks komt er in aanloop naar 
Pasen nog wat bovenop. Door een tekort aan eieren kunnen supermarkten zomaar 
zonder komen te zitten. Door met name de vogelgriep zijn er wereldwijd tekorten aan 
eieren. Het komt vaker voor dat er vogelgriep heerst in een bepaalde regio, maar nu in 
heel Europa en in de Verenigde Staten pluimveebedrijven worden getroff en, heeft dit 
grote invloed op de beschikbaarheid van eieren. De prijzen lopen hoog op. Op dit moment 
is de eierprijs ongeveer twee keer zo hoog als voorgaande jaren. (17-3-2023)

Op de markt
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Veterinair Café
Tijdens het Veterinair café op 
maandag 23 januari kwamen drie 
jonge dierenartsen vertellen hoe 
het is om te werken in een ge-
mengde praktijk: Susanne de Groot 
van Markgraven dierenartsen, 
Marije Ausema van Diergeneeskun-
dig Centrum Zuid-Oost Drenthe en 
Gerben Verrips van Dierenkliniek 
Het Liesvelt.
Zij zijn allemaal afgestudeerd in 
de richting landbouwhuisdieren 
en toen in een gemengde praktijk 
gaan werken. Susanne behandelt 
naast rundvee nu ook gezelschaps-
dieren en paarden. Marije be-
handelt herkauwers en paarden. 
Gerben behandelt herkauwers, 
varkens, paarden, gezelschaps-
dieren, en soms zelfs alpaca’s en 
hobbykippen. Alle drie de diere-
nartsen is het goed bevallen om 
zich te richten op meerdere dier-
soorten. Als voordeel van gemengd 
werken noemen ze de afwisseling. 
Als nadelen noemen ze dat je soms 
snel moet schakelen en dat je in 
het begin heel veel moet bijleren. 
Tips voor dierenartsen die ge-
mengd willen werken zijn om nooit 
te schromen om te overleggen met 
collega’s en te zorgen dat je bij een 

praktijk gaat werken waar je goed 
wordt ingewerkt.
Naast dat het Veterinair café erg 
leerzaam was, omdat je als stu-
dent leert welke opties er zijn qua 
werken in de praktijk, was het ook 
erg gezellig met een drankje en 
hapje aan de bar in het MGB.

Door: Nora Wingelaar
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Theorie cursus Schapenverlossen

Op 31 januari was het dan 
zover, Peter Vos kwam alles 
vertellen over wat je moet 
weten om op de juiste manier 
schapen te verlossen. 

Vol enthousiasme begon 
Peter te vertellen over wat 
je allemaal nodig had bij het 
verlossen van een schaap of 
geit. Om vervolgens door 
te gaan naar wanneer men 
moet ingrijpen bij een schaap 
dat aan het werpen is, maar 
waarbij het niet zo wil vlotten. 

Uiteindelijk kwam dan het 
spannendste onderdeel, 
namelijk de verschillende 
afwijkende liggingen en 
hoe deze te verlossen zijn. 
Door de studenten werd er 
op los geschreven in hun 
aantekeningenboekjes, 
zodat ze niks miste van deze 
interessante lezing. 

Al met al was het een groot 
succes en kunnen we op naar 
de ‘praktijkavond schapen 
verlossen’ waar alle geleerde 
theorie meteen geoefend 
kan worden. Zo zullen we 
vol zelfvertrouwen naar de 
schapenstages gaan.

Door: Joost de Bresser
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Theorie cursus Schapenverlossen Lustrum Boerveeartsdag
Door: Pascalle van Schie
Met veel trots mag ik mededelen dat de 
BoerVeeartsdag een geslaagde dag was! 
Op woensdag 8 februari heeft de 
eerste editie van de BoerVeeartsdag 
plaatsgevonden. Een dag waarbij 
het de bedoeling was om studenten 
Diergeneeskunde in contact te laten 
komen met veehouders en veeartsen. 
Door middel van meerdere lezingen, 
demo’s, expert panels en rondleidingen 
over de Tolakker probeerde wij 
interessante onderwerpen aan te kaarten. 
Na het legen van de touringbusjes vol 
met veehouders en veeartsen stond 
de gang van Paard al gauw vol. De dag 
begon met de inloop waarbij iedereen 
gezellig een kopje koffi  e kon drinken 
onder het genot van een tompouce. 
Hierbij was de mogelijkheid een rondje 
langs verschillende beursbedrijven te 
lopen. Vervolgens werd iedereen welkom 
geheten door Nanet Rijlaarsdam en 
Arjan Stegeman, waarna de dag kon 
beginnen. De eerste twee rondes van de 
lezingen en demo’s gingen van start met 
onderwerpen zoals o.a. klauwgezondheid, 
stikstof en gezondheid, pensgezondheid 
en hittestress. Gelijktijdig werden twee 
groepen rondgeleid over de Tolakker 
waarbij een lezing plaatsvond over 
het belang van een transitie rantsoen. 
Waarna bij terugkomst rond 13:00 lunch 
van het Wapen van Bunnik klaar stond. 
Tijdens de lunch werd nog veel gesproken 
over de interessante activiteiten van de 
ochtend. Aansluitend aan de lunch liep 
de collegezaal al gauw vol om te luisteren 

naar onze motivational speaker Miel 
Hostens. 
Met enthousiaste opmerkingen over het 
praatje van Miel konden de bezoekers 
positief de middagrondes in. Tijdens het 
middagprogramma werden onderwerpen 
aangekaart zoals o.a. voortplanting, 
longscannen bij kalveren, data-analyse 
en de tussenstand van aviaire infl uenza. 
Tegelijkertijd werden wederom twee 
groepen rondgeleid over de Tolakker. 
De dag werd geslaagd afgesloten met 
een borrel op het beursplein. Hierbij 
kon iedereen, onder het genot van een 
hapje en een drankje, napraten over de 
activiteiten gedurende de dag of een 
praatje maken met de bedrijven op het 
beursplein. 
Wij zijn als BoerVeeartsdag commissie 
erg blij met het resultaat van deze dag! 
Met veel complimenten van studenten, 
veehouders en veeartsen hopen wij 
dat deze dag zeker nog eens wordt 
georganiseerd! 
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Lustrum Solexcursie

Als je deze Koeieletters leest bestaat 
de kans dat je alweer kunt genieten 
van een zonnetje en zonder jas naar 
buiten kunt gaan. Dit was niet het 
geval op 9 maart. Een aantal brakke 
Veefokkers verzamelden zich in de 
volle, koude ochtendglorie in Bunnik. 
Hier werden we warm onthaald met 
koffi  e(!) en koek. Ook stond ons 
vervoersmiddel voor de rest van de 
dag al klaar: de Solex. Deze voorwiel 
aangedreven bromfi ets uit halverwege 
de 20ste eeuw bleek aardig hard te 
kunnen gaan als je eenmaal de choke 
goed had ingesteld. Gelukkig maar 
want we hadden aardig wat zuivere 
Solex tijd op de planning staan. Tijd om 
op pad te gaan!
Het eerste bedrijf waar we stopten is 
Hedra Holsteins van Arjen Vernooij. 
Arjen zegt dat hij zich niet zo op 
keuringskoeien richt, maar vooral 
knappe koeien fokt. Zijn bedrijf is 
ook een CRV-testbedrijf en vele 
koeien zijn familie van stieren in het 
stierenaanbod van CRV. De stiertjes 
die hier worden geboren, worden 
allemaal gekeurd door CRV. Ongeveer 
1 op de 60 stiertjes wordt goed genoeg 
bevonden en overgekocht door CRV.
Na een lekkere snert en een broodje 
beenham stapten we allemaal 
weer op onze Solex om naar het 
volgende bedrijf te gaan. Dit betrof 
het vleesveebedrijf van Hoogenraad. 
Ze kopen Blonde d’ Aquitaines aan 

en voeren deze van eigen land. 
Het vlees en de huid laten ze door 
externe bedrijven verwerken 
en verkopen het in hun eigen 
boerderijwinkel. Uiteraard hebben 
we ook nog een bitterbal geproefd.
Na nog een laatste Solex ritje 
was het weer tijd om deze te 
verruilen voor de fi ets en richting 
de LH-garage te gaan voor een 
stampotbuff et.

Door: Carmen Brauer
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Lustrum Solexcursie Lustrum Schaatsen/Winterspelen

Vrijdagmiddag 10 februari kon er 
geschaatst worden op een heuse 
(nep)ijsbaan! Voordat de Veefokkers 
vrijuit hun gang konden gaan op het 
ijs stonden eerst de winterspelen 
op het programma. In teams 
werd tijdens verschillende spellen 
gestreden om een eerste plaats. 
Zo konden een potje kegelen, een 
langlaufrace en eieren katapulten 
niet ontbreken. 

Verder konden de teams hun 
schaatstalenten showen tijdens 
2 potjes ijshockey, waar de enige 
echte Arie Jacobus het verslag van 
de wedstrijden deed. Ook voor de 
toeschouwers was er genoeg te 
kijken. Zo ging menig Veefokker 
toch wel minstens één keer onderuit 
tijdens het ijshockeyen en was het 
toch spannend of er nog iemand 
geraakt zou worden met een ei uit 
de katapult. 

Ook aan de koek en zopie was 
gedacht; de snackmeneer heeft 
iedereen voorzien van een heerlijke 
kop snert of een lekker broodje 
rookworst! 

Aan het einde van de strijd ging 
het team Kloktober er met de 
winst vandoor. Nadat zij hun 
winst hadden gevierd met een 
fl es champagne was het tijd voor 
een avondje discoschaatsen. De 
discolampen werden aangezet 
en er werden echte Veefokker 
hits afgespeeld. 

Na het discoschaatsen kon 
iedereen zo door richting de LH-
garage voor het eindfeest!

Door: Linda Vreeswijk
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Boerenbloed 

Hoi! Mijn naam is Roelien Koekoek 
en ik heb deze keer de eer gekregen 
om jullie wat te vertellen over ons 
pluimveebedrijf in het pittoreske 
Zuidwolde (Dr). 
Mijn vader is opgegroeid op een 
boerenbedrijf met melk- en pluimvee, 
net zoals mijn opa en ‘papa sien 
opa’. Het is hem dus met de paplepel 
ingegoten. Mijn moeder had thuis 
altijd wel wat koeien staan, maar dit 
was meer voor de hobby. Ze hebben 
elkaar ontmoet tijdens het stappen 
en zo geschiedde de Maatschap 
R. Koekoek en B.A. Koekoek-de 
Jonge, ofwel zorgboerderij ‘de Jonge 
Koekoek’, het pluimveebedrijf dat 
mijn ouders in 2004 hebben gekocht.
Ze zijn begonnen met leghennen 
(Lohmann Brown-Classics) en in 2016 
zijn ze overgestapt op moederdieren 
voor vleeskuikens. We hebben thuis 
33000 hubbard JA57 hennen en 3000 
hubbard M77 hanen, verspreidt in 4 
hokken. Hiermee produceren wij de 
JA757 vleeskuikens, wat traaggroeiers 
zijn. De eieren worden uitgebroed 

bij kuikenbroederij Morren in Lunteren. 
We hebben op dit moment een 
bevruchtingspercentage van 89%. 

Gezonde dieren hebben, is natuurlijk de 
wens van iedere boer. Onze prioriteit 
is dan ook dat we de kippen in goede 
conditie houden, zodat ze hun ‘werk’ 
gemakkelijk aan kunnen. De jonge 
hennen willen we goed op gewicht 
hebben, voordat ze in productie komen. 
Daardoor krijg je misschien wat eerder 
leg, maar je krijgt wel sterke hennen die 
goede eieren leggen. Het vroeg in de 
leg komen, proberen we tegen te gaan 
door te werken met blauwwit licht in de 
stallen aan het begin van de ronde. Dit 
systeem werkt voor ons eigenlijk heel 
erg goed. 
Verder is mijn vader heel erg bezig met 
het stalklimaat, voornamelijk voor de 
warmere dagen. De kippen kunnen niet 
erg goed tegen de hoge temperaturen, 
dus wij hebben verschillende ventilatie- 
en koelsystemen die de stal zo koel 
mogelijk houden tijdens de hete 
zomerdagen. Mijn vader verzint elk jaar 
wel weer wat nieuws, zodat we tijdens 
de jaarlijkse leegstand het lekker druk 
hebben met het opbouwen van nieuwe 
dingetjes. Een keer niks te doen hebben, 
is natuurlijk uit den boze. 

Door: Roelien Koekoek
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Naast de kippen hebben wij ook nog 
paarden, konijnen, een kat en een hond. 
De paarden zijn een beetje een uit de 
hand gelopen hobby van mijn vader en 
mij. We proberen hiermee elk jaar twee 
veulentjes te fokken en deze dan te 
verkopen. Het verkopen is natuurlijk altijd 
lastig, dus we hebben op dit moment vijf 
paarden thuis lopen. Voor deze paarden 
hebben wij achter de kippenschuren zo’n 
twee hectare land. Van dit land halen we 
enkele keren in het jaar een paar balen 
af, geholpen door onze oude vertrouwde 
International 533. Verder hebben we op 
ons terrein nog een kapschuur (gevuld 
met de tandemasser, de knikmops en de 
groen gespoten atlas) een paardenstal 
met daarin drie stallen, een kantine (met 
daarin de hygiënesluis en een bar) en een 
tuinhuis. We hebben dus genoeg hokjes 
op ons terrein, met plannen om er nog 
een paar bij te zetten. 

We hebben thuis sinds 2007 een 
zorgboerderij, dus overdag komen er 
drie mensen met een verstandelijke 
beperking voor de dagbesteding bij ons. 
Hun werk varieert per dag, maar bestaat 
voornamelijk uit de normale klussen op 
de boerderij, zoals eieren sorteren of 
stallen mesten.  



“Wat is 10% van 500?” 
-N. van Bentem

“Kunnen we niet gewoon een 
klein beetje snuiven halverwe-

ge de dag”
- W.A. Broekhuizen over zijn 

onderzoek

“Ik denk dat ik vanavond kei last heb 
van mijn spleet”

-W.A. Broekhuizen

“Je moet niet vergeten te 
slikken”

-C.M. Dekker
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“Mijn hersenen gaan sneller dan de vingers van 
Knoef”

-P.D. van Schie

“Wat is 10% van 500?” 
-N. van Bentem

“Kunnen we niet gewoon een 
klein beetje snuiven halverwe-

ge de dag”
- W.A. Broekhuizen over zijn 

onderzoek

“Ik denk dat ik vanavond kei last heb 
van mijn spleet”

-W.A. Broekhuizen

“Je moet niet vergeten te 
slikken”

-C.M. Dekker
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“Mijn hersenen gaan sneller dan de vingers van 
Knoef”

-P.D. van Schie

Geouwehoer op     de veefokkersvloer



“Ik ben te brak voor deze dikke ba-
naan”

-A.E. de Regt

“Ik ben blij dat we gisteren het verslag 
nog niet hebben ingeleverd. nu hoeven we 

vandaag geen feedback te verwerken. Lekker 
vroeg weekend”

-D.R. Wijnia

“Ik heb inderdaad even fl ink misbruik van jou 
gemaakt toen je bewusteloos was” - 
- J.L. van Kooten tegen B.M. Bokkers 

B.M. Bokkers : “Als je me het daarna dan niet 
vertelt, is het niet erg”

��

Geouwehoer op     de veefokkersvloer
“Ik heb er wel aan gelikt maar toch 

komt die”
-L. Vreeswijk
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RE cursus
Door: Anouk Kool

Woensdag 15 februari was het zover, 
de cursus rectaal exploreren van 
Maarten Pieterse! Om half negen 
vertrokken we richting Leersum, 
waar we aankwamen op een bedrijf 
met zo’n 200 koeien. 

Eenmaal op het bedrijf trokken 
we direct de overalls en laarzen 
aan en gingen we alvast op 
verkenning in de stal. Terwijl 
de opvoelhandschoenen al 
aangetrokken werden, kregen 
we nog een kort maar krachtig 
introductiepraatje en gingen we 
aan de slag. Sommigen hadden 
al wat ervaring, maar anderen 
stonden na 10 minuten opvoelen 
nogal moeilijk te kijken. Gelukkig 
was Maarten aanwezig en voelden 
sommigen na wat assistentie 
voor het eerst van hun leven 
een cervix, baarmoederhoornen 
en eierstokken. Bovendien had 
Maarten een echo bij zich en zagen 
we allerlei verschillende beelden, 
van drachtige tot cysteuze koeien, 
voorbij komen. 

Na al het opvoelen was het tijd 
voor een bakkie koffi  e met wat 
lekkers en bracht Maarten zijn 

fertiliteitsboekjes aan de man. De 
ochtend werd afgesloten met een 
bezoek aan de grote M, waar het 
bedrijf uitgebreid besproken werd. 

Al met al was het een hele leerzame 
en gezellige ochtend die zeker aan 
te raden is!
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Casuïstiekuurtje Kleine Herkauwers

Op dinsdag 14 februari heeft 
Karianne Peterson een interessant 
en leerzaam casuïstiekuurtje kleine 
herkauwers voor ons verzorgd. 

In het kader van twintig jaar 
monitoring bij de GD nam ze 
ons mee langs een paar veel 
voorkomende ziektes bij kleine 
herkauwers. Ook ziektes die nu nog 
niet in Nederland aanwezig zijn 
werden uitgebreid besproken, want 
wie weet wat er allemaal deze kant 
op komt. Zo hebben we veel geleerd 
over Blauwtong. Hier hebben we 
in Nederland al mee te maken 
gehad, maar is alweer een poosje 
verdwenen. Karianne vertelde over 
het eerste geval van deze ziekte en 
hoe de GD hiermee is omgegaan. 

Naast blauwtong weten we nu ook 
alles over Schmallenberg en caseous 
lymfadenitis. Ook is rotkreupel 
uitgebreid aan bod gekomen. Zo 
weten we nu wat de risicofactoren 
voor rotkreupel zijn en hoe we 
moeten voorkomen dat het zich 
verder verspreidt binnen een 
koppel. 

Tussendoor zijn we af en toe 
afgedwaald. Hierdoor hebben 
we erg veel verschillende 
zaken behandeld. De vele 
pathologiebeelden die tussendoor 
voorbijkwamen maakten het nog 
extra interessant. 

 Al met al een erg leerzame lezing!

Door: Stella Steenbergen
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We konden snel aan de slag. 
We staken één voor één onze 
arm door het ‘geboortekanaal’, 
probeerden ons de oriënteren in de 
‘baarmoeder’ en voelden hoe de 
lammetjes lagen. Vervolgens legden 
we eventueel de poten en kop goed 
en konden we met enige kracht de 
lammetjes geboren laten worden. 
De lichamelijke delen van de 
‘ooi in partus’ staan hier tussen 
haakjes omdat het in werkelijkheid 
onderdelen van een kistje waren. 
We waren namelijk aanwezig 
bij de praktijkavond schapen 
verlossen! Als voorbereiding op 
onze taak als schapenverlosser, 
voor stage of niet, konden we 
op deze avond de kneepjes van 
het vak leren. Aansluitend op de 
theorieavond konden we hier de 
praktijk in duiken. Eerst kregen we 
een herhaling van de theoretische 
stof. Over hulpmiddelen die je kunt 
gebruiken tijdens het verlossen 
en over de verschillende posities 
waarin de lammeren zouden kunnen 
liggen (eigenlijk elke positie die je 
maar kunt bedenken). Vervolgens 
konden we zelf bezig. In de kistjes 
konden we verschillende lammeren 
in verschillende posities plaatsen. 

We konden het zo lastig mogelijk 
maken voor de persoon die blind 
de posities moest bepalen en de 
lammeren moest verlossen. De 
sfeer zat er bij iedereen goed in 
en iedereen had echt plezier in 
de uitdagingen en natuurlijk het 
vooruitzicht om dit écht in de 
praktijk te brengen hielp ook mee. 
Hier en daar werden de lammetjes 
veelvuldig uit de ‘ooien’ ‘verlost’ 
en mochten ze het daglicht weer 
aanschouwen. Ik zelf heb er ook 
heel erg van genoten en ik zal deze 
avond en de opgedane kennis dan 
ook niet snel vergeten. Op naar de 
stallen!

Praktijkavond schapen verlossen 
Door: � ijs de Lange
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Praktijkavond schapen verlossen RVB Biddinghuizen
Door: Welmoed van der Windt

Op 28 februari zijn we met een beschei-
den groepje, dat grotendeels bestond 
uit eerstejaars, erop uitgetrokken naar 
Biddinghuizen. Een weinigzeggende 
plaats, totdat je het mooie bedrijf van 
familie Van der Vliert op komt rijden. De 
in 2006 gebouwde boerderij had mooie 
Holstein-Friesian koeien, met een gemid-
delde melkproductie van 35 liter. 
Na wat gezellige gesprekken onder het 
genot van wat warme drank werd het 
tijd om aan het beoordelen te beginnen. 
We werden deze avond begeleid door 
Engbert Jan Ruitenberg van de CRV. We 
begonnen zoals gebruikelijk gezamenlijk 
met het beoordelen van de onder- en 
bovenbalk van een vaars. Vervolgens mo-
chten we nog twee vaarzen op diezelfde 
manier beoordelen, en er waren weer vijf 
vaarzen om op basis van frame, type, uier, 
beenwerk en algemeen voorkomen te 
vergelijken. Engbert Jan liep tegelijk met 
ons tussen de vaarzen om ter plekke zijn 
oordeel te vellen. 
Het waren vijf best verschillende vaarzen, 
wat op zich makkelijk te beoordelen leek, 
maar veel mensen (net als ik) hadden het 
er toch weer bijzonder moeilijk mee. Het 
blijft lastig.
Engbert Jan gaf uiteindelijk de af en toe 
ietwat controversiële antwoorden, maar 
er is uiteraard geen ruimte voor discussie 
bij de echte kenner. Zelfs niet als hij jouw 
favoriete koe op een schamele vierde plek 
zet.
De top 4 beoordelaars bestond uit Bart, 
Hannah, Fokke en Rimmer, met Rim-
mer op een ruimschootse eerste plek 

waarmee hij de RVB-commissie trots 
kon maken. Zou hij misschien binnenkort 
ook indruk gaan maken op het landelijk 
studentenkampioenschap?
Achteraf heeft boer Van der Vliert ons nog 
met gepaste trots over zijn bedrijf verteld. 
Ook heeft hij aan de liefh ebbers de voll-
edig automatische melkmachines laten 
zien. Voor ons eerstejaars die alleen de 
melkmachine op de Tolakker gewend zijn 
is dat toch wel even een bijzonder stukje 
high-tech materiaal. 
Na een heerlijke blèr-sessie in de auto op 
de terugweg zat de RVB er helaas alweer 
op. Maar stinkend naar en onder de koe-
ienpoep thuiskomen, duidt wel weer op 
een mooie avond. 
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Afgestudeerd ...
Met Teus van Alphen

In deze rubriek laten we elke editie 
een pas afgestudeerde dierenarts 
en zijn praktijk aan het woord. We 
vroegen hen hoe de eerste periode is 
bevallen.

De pas afgestudeerde dierenarts:
Teus van Alphen

Inmiddels alweer een jaar onderweg 
als varkensdierenarts. De tijd is voorbij 
gevlogen. Na een aantal mooie jaren 
in Utrecht mocht ik dan toch echt aan 
de gang. Hoe langer de tijd verstreek 
gedurende de master, des te meer zin 
ik kreeg om aan de slag te gaan. Ik wist 
al snel genoeg dat ik varkensdierenarts 
wilde worden, dus om deze ambitie 
fatsoenlijk te kunnen gaan botvieren 
heb ik gezocht naar een praktijk die dit 
optimaal zou kunnen faciliteren. Deze 
heb ik kunnen vinden in de naam van 
‘AdVee Dierenartsen’. 

AdVee is een relatief grote praktijk 
met veel kennis en kunde op allerlei 
gebieden. Doordat er veel ervaring 
aanwezig is kon ik goed worden 
ingewerkt. De eerste maanden is 
er een mooi programma voor me 
klaargezet, waarbij ik met allerlei 
collega’s op pad kon. Daarnaast waren 
er tussendoor altijd klusjes in te vullen 
zoals bloedtaps of secties. Ik had het 
privilege om samen met twee andere 
jonge collega’s te kunnen beginnen als 
varkensdierenarts bij AdVee. Dit zorgt 

er direct voor dat je met elkaar kunt 
sparren en de alledaagse uitdagingen 
van de jonge veterinair met elkaar kunt 
bespreken. 

Naast het feit dat ik overal 
geïntroduceerd werd, werd er tevens 
een compleet nascholingsprogramma 
opgezet om te volgen. Zo zijn we 
een aantal dagen te gast geweest 
bij verschillende farmaceuten, 
voerfabrikanten en de GD. 

De leukste en tevens spannendste 
momenten waren de keren waarop ik 
voor het eerst echt op pad mocht voor 
een bedrijfsbegeleiding. Ineens mag 
je overal antwoord op geven en kom 
je tot de conclusie dat je dit lang niet 
altijd paraat hebt. Gelukkig is er de 
‘kunst van het tijd kopen’, waarmee je 
op een tactische manier de volgende 
dag antwoord kunt geven nadat je 
het diezelfde avond nog allemaal had 
uitgezocht. Wanneer veehouders 
merken dat je dat enthousiasme hebt 
en je ook daadwerkelijk terugkomt op 
je belofte, wordt dat vaak als positief 
ontvangen. Na een aantal maanden zul 
je merken dat er steeds meer vragen 
voorkomen waar je ‘gewoon’ direct al 
een antwoord op hebt. Het blijft alleen 
iedere keer de kunst om bedrijfs- en 
situatie specifi ek een plan van aanpak 
te maken.
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Afgestudeerd ...
Met Teus van Alphen

... en dan?
Hetzelfde geldt voor het doen van 
secties. In het begin had ik soms geen 
idee waar ik naar zat te kijken, maar 
door het vaak te doen en logisch na te 
denken ontwikkel je vanzelf handigheid. 
Daarnaast is het totaal geen ramp om 
te laten weten dat je het beeld nog niet 
eerder gezien hebt. Aanvullend onder-
zoek kan vervolgens keurig uitwijzen 
waar je achteraf naar gekeken hebt. 
Door foto’s te maken van het sectie-
beeld kun je heel gemakkelijk checken 
wat het beeld was bij je laboratoriu-
muitslag. Veehouders hebben hun tele-
foon inmiddels vol staan met foto’s, die 
ik vervolgens direct doorstuurde naar 
collega’s ter bevestiging (of complete 
ontkrachting) van mijn vermoedens. 
Al met al heb ik een geweldig eerste 
jaar gehad. Inmiddels mag ik her-
haaldelijk langskomen bij ontzettend 
interessante bedrijven. Ik heb super 
collega’s en een mooie praktijk om voor 
op pad te gaan. Dit hoop ik dan ook 
zeker nog een lange tijd te blijven doen. 
Ik wens jullie allen succes en vooral veel 
plezier met jullie tijd in Utrecht. Vergeet 
niet te genieten tijdens je mooie jaren 
daar.

Teus van Alphen
Dierenarts varken
AdVee Dierenartsen



��

Fotoverhaal Lustrum
7e lustrum der VVFC ‘‘De uithof ’’
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Fotoverhaal Lustrum

Op donderdag 9 maart hebben we 
met een groep geïnteresseerde 
studenten geluisterd naar het 
verhaal van dierenarts Jan Hulsen 
over de beginselen van jongvee 
opfok.

De avond begon met een 
gezamenlijke hap nasi bereid 
door ons maatje Jelle in de 
veefokkerskamer en daarna 
begonnen we met de lezing zelf. 
Jan vertelde ons hierbij over 
hoe belangrijk het was dat je 
als dierenarts voldoende kennis 
hebt over jongveehouderij van 
kalveren, zodat de dierenarts de 
jongveehouder kan adviseren 
over de jongveefokkerij. Ook 
vertelde hij hoe belangrijk hygiëne 
is binnen de jongveehouderij. 
Jan heeft ons uitgelegd hoe 
belangrijk de kwaliteit van de biest 
is en de verschillende manieren 
hoe dit gegeven kan worden. 
Daarnaast heeft hij ons een goed 
algemeen beeld gegeven van 
de verschillende opvangen voor 
kalveren. 

Al met al een interessante lezing 
en een leuke gezellige avond.

Lezing Jongvee Opfok
Door: � om Servaas
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Veefokker zoekt ...

Naam: Bart Bokkers
Leeftijd: 25
Startjaar: 2018
Fokdoel: dame met ongeveer dezelfde 
leeftijd

Hobby’s: werken met dieren, (zaal)voetball-
en, afspreken met vrienden
Favo voer: lasagne
Vroege vogel of avondmens: beide wel, maar 
dan toch iets meer een vroege vogel
Welke superkracht zou je willen hebben?
Niet hoeven slapen en dus niet moe worden. 
Dat zou een hoop tijd schelen
Als je een verkeersbord zou zijn, welk bord 
zou je zijn?
Een stopBard
Ideale eerste date?
Iets actiefs heeft mijn voorkeur, maar biertjes 
proeven in het taphuys is ook niet verkeerd
IHOSKA’s (eigenschap die niet veel mensen 
van je weten)
Vind planten en bomen erg interessant. Ga 
dan ook graag de natuur in.
Waar raak je nooit over uitgepraat?
Mijn schapen en koeien
Slechte gewoonte?
Kan geen nee zeggen, zeker niet tegen een 
koud pilsje
Als ik kon tijdreizen?
Bleef ik lekker waar we zijn, maar ben soms 
wel benieuwd hoe het leven is zonder mobiele 
telefoon
en social media. Lijkt me een stuk minder 
stressvol voor iedereen.
Waar krijg je kippenvel van?
Het 7e lustrum van de veefokkers
Wat maakt je gek?
Kleinzerige en klagende mensen

Ultieme vakantie?
Hiken ergens door een natuurgebied
Wat zou je doen met een miljoen?
Een kleine boerderij bouwen met schapen 
en koeien
Wat is je favoriete ijssmaak?
Hou niet zo van ijs, meestal kies ik veilig 
voor vanille
Wat is je favoriete feestdag?
Koningsdag op de BLE
Een plek die je nog heel graag zou bezo-
eken?
Dartwedstrijd tijdens het WK in Alexandra 
Palace
Iets waar je niet zonder mee kan leven?
Koffi  e, daar draai ik op
Wat is iets dat je stiekem graag doet?
Niet stiekem, maar ik ga graag bowlen. Ik 
doe het alleen bijna nooit.
Wat kunnen we je s’ nachts voor wakker 
maken?
Voor als er een schaap gaat bevallen, dan 
moet ik er heen
Wat is je favoriete shotje?
Jagermeister
Favoriete trekker-merk?
Dat kan me niet veel schelen. Als ik er maar 
fatsoenlijk mee kan werken.
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Jong geleerd is oud gedaan 
Door: Focko Zwanenburg 

Op 28 en 29 oktober werd de 2022 versie 
van de NVM, de Nationale Vleesvee 
Manifestatie gehouden. Samen met 
Bente Sas en Nadia Lahaye was ik 
verantwoordelijk voor de klinische 
inspecties die dagen. Op de vrijdagmiddag 
en de hele vroege zaterdagochtend 
werden ongeveer 360 vleesrunderen 
aangevoerd in Mariënheem voor een 
nationale rundveetentoonstelling later 
die dag. Er waren natuurlijk alleen maar 
gezonde dieren zonder mankementen. 
Met Bente en Nadia kon ik goed werken, 
het was volgens mij leuk om te doen. Ik 
had nadien nog contact met Dirk van der 
Wielen, hij vroeg mij een stukje voor de 
Koeienletters te schrijven. Ik kon daar 
nu tijd voor vinden. Mijn eerste baan als 
dierenarts in Groningen als Fries:
Van oorsprong kom ik uit Friesland en 
ik mocht diergeneeskunde studeren in 
Utrecht, dat deed ik van 1989 tot aan 
december 1996. Mijn eerste werkdag was 
tijdens de Elfstedenschaatstocht 1997, 
ik startte bij de dierenartsenpraktijk Het 
Hogeland, ik weet nog dat we die dag 
vooral naar de televisie hebben gekeken 
met de collega’s op de praktijk. Als Fries 
in Groningen kon ik goed ‘aarden’, ik had 
een huurhuisje van de woningstichting 
in Uithuizen en na ongeveer 5 maanden 
kon mijn partner ook naar Groningen 
komen om daar te gaan werken in het 
universitair medisch centrum. Ik werkte 
vier dagen per week in de praktijk en ben 
dat eigenlijk altijd zo blijven doen. Na 
vier jaar werd ik gevraagd om veterinair 
manager te worden bij de KI, nu heet het 
bedrijf Altagenetics, toen ik daar werkte 
heette het Altapon. Met drie dierenartsen 

in Amerika, Canada en Europa waren 
we wereldwijd verantwoordelijk voor 
de gezondheid van alle Alta-stieren, 
stieren in Amerika, Canada, Nederland 
en Hongarije. De verantwoordelijkheid 
van ons als dierenartsen lag met name 
op het terrein van het bewaken van 
de ziektevrije statussen die de stieren 
hadden. Stieren hadden op het moment 
dat ze in een dekhal sprongen voor de 
spermacollectie specifi eke statussen. In 
Nederland en Hongarije was er eigenlijk 
maar één status, de EU-status. Met die 
status kon het sperma van de stieren 
eigenlijk naar bijna alle landen wereldwijd 
worden geëxporteerd. In Amerika en in 
Canada waren er stieren met verschillende 
statussen. Niet iedere stier was overal 
vrij van en er waren collega’s van de 
fokkerij-afdeling die dan toch vonden 
dat de stier moest blijven voor bepaalde 
landen waarvoor de stier dan toch nog 
kon kwalifi ceren. Daardoor hadden we 
in met name Amerika veel verschillende 
‘donorstallen’ waar allerhande stieren 
stonden. Ik werkte regelmatig één of 
twee weken in Amerika en Canada met 
mijn collega’s samen, zo werden wij een 
hecht veterinair team. Voor de Alta-Beef 
program werden onder anderen ook 
Aberdeen Angus stieren gehouden, ’s 
avonds at ik steak van deze dieren. Ik was 
‘verkocht’ en bedacht dat ik op termijn zelf 
dergelijke dieren wilde hebben. 
Ik heb een hele tijd bij Altapon gewerkt 
maar merkte dat ik niet van al mijn 
kinderen de eerste stapjes heb gezien. 
Ik ben vader van drie kinderen die nu 
allemaal studeren. 
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Jong geleerd is oud gedaan 
Ik ben gaan werken bij de 
Dierenartsencombinatie in Gorredijk. Hier 
heb ik tot 2018 met veel plezier gewerkt. 
Op een gegeven moment hadden we een 
koe in de praktijk waarin ik een harde 
bult had gevoeld, in de ophangband vlak 
bij de linker eierstok. Ik had ’s middags 
een fertiliteitscursus, de volgende dag 
ging een collega dierenarts van de 
buitenpraktijk mee. We opereerden de 
koe maar kregen het sterk vergroeide 
abces niet verwijderd uit het dier. We 
hebben de koe dicht gemaakt en de koe 
daarna geëuthanaseerd.
In 2011 was ik op een melkveebedrijf 
gevraagd een koe te verlossen. De 
verlossing deed ik met de zoon van de 
veehouder. De verlossing verliep goed, 
ik werd gevraagd of ik nog een kop 
koffi  e kwam drinken in huis. Binnen in 
de keuken zat een schade-expert met de 
veehouder voor de rundveecatastrofe 
verzekering. De veehouder was een 
wat gesloten type, een man van weinig 
woorden zal ik maar zeggen. Op zijn 
aangeven trad ik namens hem op, ’s 
avonds belde de schade-expert mij op en 
vroeg mij of ik de volgende week mee kon 
naar een schadezaak waar een dierenarts 
mogelijk een fout had gemaakt. Zo is een 
‘balletje gaan rollen’ waardoor ik in 2015 
de opleiding tot geregistreerd schade-
expert ben gaan volgen bij het Nederlands 
Instituut Van Register Experts, het 
NIVRE. In 2020 heb ik de opleiding tot 
gerechtelijk deskundige behaald bij de 
Leidse Universiteit en daardoor ben ik 
vandaag de dag werkzaam als schade-
expert. Rechters stellen mij specifi eke 
vragen waarover ik een gerechtelijk 
deskundigenbericht mag schrijven. 

Ik werk met drie collega’s samen in 
Agrotax Expertise en Taxatiebureau. 
Er is genoeg werk zeg ik altijd, maar 
naast mijn werk, eerst in de praktijk, bij 
de KI en later weer in de praktijk, ben 
ik vanaf 2014 actief geworden in het 
bestuur van de Deelnemersvereniging 
voor Dierenartsen. Vanaf 2022 zit ik in 
het bestuur van het pensioenfonds voor 
dierenartsen. Daarvoor heb ik in 2022 een 
intensieve opleiding gevolgd en eind 2022 
ben ik door De Nederlandse Bank goed 
bevonden om mee het pensioenfonds 
voor dierenartsen te mogen besturen. Het 
pensioen staat volop in de belangstelling, 
er is nieuwe wetgeving door de Tweede 
Kamer aangenomen en het ligt nu voor 
bij de Eerste Kamer. Als de wetgeving 
ook daar wordt aangenomen gaat de 
Wet Toekomst Pensioenen in werking 
treden, naar verwachting per 1 juli 2023. 
Dierenartsen hadden een eigen pensioen 
en gaan dan zoals het nu lijkt op 1 januari 
2025 over naar een nieuwe vorm van 
pensioen opbouwen. Daarover zijn de 
komende tijd veel mogelijkheden voor 
dierenartsen om zich daarin te verdiepen. 
Ons pensioen wordt, nog meer dan dat 
het al was, onze eigen pot met geld voor 
later. Ik ben zeer nieuwsgierig om daar 
een bijdrage aan te mogen leveren.
Thuis woon ik met mijn vrouw en nog 
één dochter in Olterterp. We hebben land 
bij huis en zijn omringd door bossen. We 
wonen prachtig in een modern zwart huis. 
Onze koeien zijn ook zwart, Aberdeen 
Angus. Naast de koeien hebben we ook 
een kleine kudde Schoonebeker schapen. 
We kunnen ons dus alle dagen prima 
vermaken.
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  Gezellige kiekjes
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  Workshop aAa

Op dinsdag 14 maart vond er een 
interessante workshop plaats op de 
Tolakker. 

Tijdens deze workshop kwam analist 
Jan Schilder langs om ons de triple-A 
methode uit te leggen. Onder het 
genot van een kopje koffi  e/thee en 
paaseitjes luisterden we allemaal naar 
zijn presentatie. Hierin vertelde hij iets 
over zichzelf en zijn werk, het ontstaan 
van Triple-A en alles over het idee 
achter Triple-A. Triple-A (aAa) staat 
voor animal Analysis associates, dieren 
(animal) die komen en gaan, analysis is 
het systeem dat blijft en associates zijn 
de mensen die komen en gaan. 

Het triple-A systeem is ontwikkeld 
door de Amerikaan Bill Weeks in 
1950, en is gebaseerd op de harmonie 
tussen alle lichaamsonderdelen die 
uiteindelijk het functioneren van een 
koe bepalen. Tijdens de analyse worden 
bij stieren nummers toegekend in de 
volgorde waarin hij zijn kwaliteiten 
vererft. Bij koeien is het precies 
andersom, daarmee wordt gekeken 
naar de kwaliteiten die ze juist nog 
nodig hebben om het best te kunnen 
functioneren/produceren. De dieren 
worden van kop tot staart geanalyseerd. 
Voor elke kwaliteit of gebrek krijgen 
ze een cijfer toegekend, 1-6.  Zo krijgt 
elk koe en stier een code en kan je ze 
makkelijk aan elkaar koppelen om zo de 
ideale paring te krijgen. 

Uiteindelijk gaat het om de 
balans. Nadat Jan dit systeem 
heeft uitgelegd, zijn we de stal in 
gegaan om vijf koeien te scoren 
via het triple-A systeem. Dit bleek 
moeilijker te zijn dan verwacht. 
Het is een hele andere manier naar 
koeien kijken dan je gewend bent, 
maar dit maakte het juist heel 
interessant. Nadat we alle koeien 
geanalyseerd hadden, zijn we weer 
naar de kantine gegaan voor een 
borrel. 

Dank Jan Schilder voor deze 
leerzame avond! 

Door: Aaron Roordink 
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Onderzoek van een masterstudent

Moi eem toppers en talenten!
Ditmaal mag ik jullie het één en ander 
over mijn prachtige, langdurende, 
potentieel baanbrekende, maar vooral 
leuke onderzoek uit de doeken doen. 
Vorig jaar even voor de zomer was 
ik op zoek naar een onderzoek in de 
herkauwers hoek, waarbij ik vooral niet te 
veel statistiek wou doen, al wat van wist 
( liefst over locomotie of fertiliteit) en je 
lekker mee de boer op kon. Helaas was er 
in die tijd niet veel beschikbaar. Wat doet 
een mens in zo’n situatie? De mens schiet 
een docent aan waar hij denkt het één en 
ander van te kunnen leren en vraagt of 
deze nog een onderwerpje heeft liggen. 
De gelukkige winnaar was Miel. Deze had 
er wel een paar liggen, maar (dat krijg 
je als je bij een data fanaat aanklopt) er 
zat in allemaal een fl inke bult statistiek. 
Daarnaast ging dit fi jne onderzoekje 
over mestscores bij melkvee, waar ik nog 
nooit van had gehoord.
Hotsaaa! Twee van de drie eisen niet 
gehaald. KAK! Maar wat houdt zo’n 

mestscore dan in? Er zijn twee varianten. 
Optie 1: de laarsproef. Ga met je laars 
in een fi jne hoop koeienstront staan en 
kijk of de afdruk herkenbaar blijft staan. 
De mate waarin dit het geval is bepaalt 
de score op een schaal van 1 tot 5. 
Volgens sommigen een perfect objectief 
scoresysteem… Optie 2: de mestzeef. 
Hier gooi je mest bovenin, waarna je er 
een slang met spray nozzle op zet, de 
mest door de zeef spoelt en aandachtig 
naar de overgebleven dikke fractie tuurt. 
Dit klonk een stuk betrouwbaarder/meer 
gestandaardiseerd, dus ging ik hiervoor.
Hoe begin je dan? In de literatuur zijn er 
twee zeven die voor mestzeven worden 
gebruikt en redelijk op elkaar lijken. Ik 
koos de meest compacte, welke het 
vaakst door voerleveranciers in Nederland 
wordt gebruikt. Een prachtig dingetje 
die de mest in drie fracties schijt. Nu nog 
leren hoe dat ding te gebruiken. Nergens 
fatsoenlijk te vinden natuurlijk. Dan maar 
voeradviseurs bellen. 

Door: Kasper Wetterauw
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Onderzoek van een masterstudent

De samenvatting van het gemiddelde 
gesprek: “Mest oplossen in een emmer, dat 
bovenin de zeef gooien, uitspoelen, per 
fractie bekijken en er een bol van maken.” 
“Oke en waar boordeel je die bollen dan 
op?” “Euhhh… ja dat is een beetje gevoel, 
dat krijg je vanzelf …” Juist, super! Oja en 
niemand weet hoeveel monsters per bedrijf 
je dient te nemen. Vooral niet te veel, want 
dat kost tijd. “Vijf is wel echt veel hoor” 
Ongeacht hoeveel koeien de veehouder 
heeft? En welke koeien bemonster je? 
Sommige talenten schrapen het van de 
roosters en hebben geen idee van welke koe 
het komt. Anderen pakken een paar begin 
en eind lactatie, waarna ze de monsters bij 
elkaar gooien (gepoold sample) en uitzeven. 
Heerlijk die uniformiteit.
Wederom de vraag: wat doet een mens 
dan? Inderdaad, de hele bende bij elkaar 
pakken en op de Tolakker uitproberen 
(potentieel de hele koppel monsteren). 
Tippie van ome Fret: Van je fouten moet 
je leren, dus maak ze vooral. Ik begon daar 
ook sterk mee. Koetjes mooi voer voor, vast 
in het voerhek en opvoelen maar. Nou, na 
5 koeien leeghalen heb je het wel gezien 
kan ik je vertellen. Zeker als ze allemaal 
hartstikke dun op de mest zijn en net al 
hebben gescheten, want ze kwamen net uit 
de box! Koetjes hebben namelijk de fi jne 
gewoonte om, wanneer ze zijn opgestaan 
na een dutje/herkauw ontspan momentje, 
een fi jn nummertje twee te doen. Ideaal 
weetje, maar in dit geval net te laat 
opgemerkt!!
Op mijn volgende dertien bedrijven heb ik 
de beestjes dus lekker zelf mijn ex-Chinees-
eten bakje vol laten schijten (de ideale 
hoeveelheid voor de mestzeef) en verliep 
het hele gebeuren wat soepeler (mocht men 

het ook eens willen proberen: Fret is 
ondertussen op de hoogte van meer 
fi jne kneepjes van het vak, dus schroom 
niet te vragen). Voor of na het zeven 
kreeg ik vaak de rantsoen uitslagen, 
verzamelde ik de individuele koe date 
en zorgde een bakkie zwarte diesel 
ervoor dat de motor bleef lopen. Aan 
voorwaarde 3 is dus zeker wel voldaan 
en dit was het leukste onderdeel van 
het onderzoek!
Wat mij nu nog rest is de statistiek 
en vervolgens de verslaglegging. Ik 
ben zelf ondertussen erg benieuwd 
naar de resultaten, want sommige 
voerleveranciers zweren erbij en 
anderen vinden het de grootste kul 
die er bestaat. Echter loopt ook dit 
onderzoek een tikkeltje uit, dus het 
defi nitieve antwoord op deze vraag 
moet ik jullie nog even schuldig blijven.
Met VEEterinaire groet,
De Mest Meister



��

Aan het Voerhek

Crispy Chicken wraps

Ingrediënten (voor 4 personen):
- Tortillawraps
- Krokante kip, bv. mora crispy chicken  
of (vega) kipnuggets
- 4 tomaten 
- 1 rode ui
- 1 blik maïskorrels
- 1 limoen
- 125 gram crème fraîche 
- Chilisaus 
- (Optioneel: koriander) 

Instructies:
Snipper de rode ui. Verwijder het 
vruchtvlees uit de tomaat en snijd deze 
in kleine blokjes. Giet het vocht uit het 
blik maïs af. 
Maak de tomatensalsa door de tomaat, 
mais, rode ui, 1 tl fi jngehakte koriander 
en 1 el limoensap in een kom te 
mengen. Breng op smaak met zout en 
peper.
Bereid de kip volgens verpakking.
Maak een mengsel van de crème fraîche 
en een (naar smaak) aantal lepels 
chilisaus.  
Besmeer de tortillawraps met het crème 
fraîche mengsel, schep hier een paar 
lepels van de tomatensalsa op en voeg 
als laatste de kip toe. Voeg eventueel 
nog wat van de overige koriander toe.
Smullen maar!

Crispy Chicken wraps
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Woordzoeker
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Schapen verlossen in het buitenland

Begin maart hadden wij het geluk dat 
we naar Noord-Ierland af mochten 
reizen om een week schapen te 
gaan verlossen bij boer Mark en 
zijn broer Neil. Dicht bij het kleine 
dorpje Newtownstewart hebben 
zij een boerderij met 300 ooien en 
wat vleesvee. Onze dag begon ‘s 
ochtends om 5:30 met het voeren 
en controleren van de schapen en er 
moest natuurlijk opgestrooid worden. 
Nadat dit werk klaar was, stapten we 
met z’n drieën in de gator om een 
stukje te rijden naar het huis van Neil, 
waar de schapen met iets oudere 
lammetjes stonden. Ook hier moest 
hetzelfde rondje werkzaamheden 
worden uitgevoerd. Daarna mochten 
sommige groepen schapen lekker de 
rest van de dag de wei op, waarna het
eerste gedeelte van het werk erop 
zat. Eenmaal weer teruggereden met 
de gator controleerden we nog een 
keertje de schapen bij het huis van 
Mark en was het tijd voor ontbijt. 
We verbleven tijdens onze week bij 
opa Ronnie in huis en dit is ook de 
plek waar de maaltijden genuttigd 
werden. Opa Ronnie hield niet van 
fruit of groenten, maar wel van heel 
veel zoetigheid met erg veel suiker, 
dus dit was fl ink wennen voor ons 
als Nederlanders. Zo erg zelfs dat 
we in de supermarkt zoveel mogelijk 

groenten meegenomen hebben die 
we op konden eten als snack. Wat dan 
vervolgens het gesprek van de dag
werd tussen opa Ronnie en zijn zoons 
(en hun aanhang), want wie eet er 
nou rauwe wortel? Na het ontbijt 
was het vaak tijd om schapen te 
verplaatsen. Door het slechte weer 
liepen er nog te weinig schapen op 
de wei en was de ruimte in de schuur 
vaak net wat krap. Verder hebben we 
fl ink onze armspieren getraind met 
het uitmesten van schapenhokjes en 
natuurlijk moest de hele dag in de 
gaten gehouden worden of er ooien 
aan het lammeren waren en of ze hulp 
nodig hadden.

Door: Danie van der Tuuk en Linda Vreeswijk



��

Schapen verlossen in het buitenland

Pasgeboren lammetjes werden 
standaard preventief behandeld 
met amoxicilline en de ooien met 
benzylpenicilline als we ze geholpen 
hadden bij het afl ammeren. Alle 
ooien waren van tevoren gescand en 
gemarkeerd, dus over het algemeen 
wisten we precies hoeveel lammetjes 
we bij iedere ooi mochten verwachten,
wat superfi jn was als er van een andere 
ooi een lam geadopteerd zou moeten 
worden. ‘s Middags was er, afh ankelijk 
van hoe druk het was, tijd om af en toe 
een mooie wandeling te maken en zo de
omgeving te kunnen verkennen! Om 
18:00 was het tijd voor het avondeten, 
waarna voor twee van ons de werkdag 
er meestal opzat. De derde persoon 
deed om 22:00 samen met Mark nog 
een laatste avondronde, die weer 
bestond uit voeren, water geven en 
controleren van de schapen. Voordeel 
was wel dat je de volgende dag heerlijk 
uit mocht slapen als je de avondronde 
gelopen had. Wij hebben een 
superleuke week gehad met heel veel 

prachtige uitzichten en ontzettend 
schattige lammetjes bij mega 
gastvrije en vriendelijke mensen! 
Wat ons betreft dus absoluut een 
aanrader voor volgend jaar!!
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Anamnese met...

Naam: Jasper de Louwere  Woonplaats: Utrecht 
Leeftijd: 27   
Opgegroeid in: Utrecht
Relatie : Samenwonend
Hoelang werkt u al op de faculte-
it?
Ik ben twee en halve maand 
geleden begonnen als specialist 
in opleiding en junior docent 
bij de afdeling pluimvee 
(landbouwhuisdieren)

Hoe bent u op de faculteit terecht 
gekomen?
Tijdens de laatste fase van de mas-
ter (LH) begon ik mij zeer sterk af 
te vragen wat ik nou eigenlijk wilde 
want ik had geen idee, behalve 
dat ik het niet zag zitten om in de 
praktijk te gaan werken. Pluimvee 
had in de master mijn interesse 
gewekt, maar ik wist niet zo goed 
wat ik daarmee moest. Toen ik dit 
een keer in het pluimveehok ter 
sprake kwam werd er gekscherend 
geroepen, nou, kom hier werken 
dan! Langzaamaan begon dat idee 
(bij beide) partijen te pruttelen en 
een half jaar later heb ik gesollic-
iteerd en zo het geschiedde het. 

Wat vind u het allerleukste aan uw 
werk?
De sfeer en het onderwijs geven. 
Het is eigenlijk altijd gezellig op de 
kamer en hoe druk iedereen ook is, 
er is altijd tijd voor feest. Het onder-
wijs geven bevalt me erg goed en ik 
vind het leuk om te zien dat ikzelf 
daar snel meer bekwaam in aan het 
worden ben.  

Wat is het gekste dat u ooit met 
een student heeft meegemaakt? 
Eigenlijk voel ik mezelf nog student 
en al die verhalen kunnen niet op 
deze pagina verschijnen.

Wat heeft u doen kiezen voor de 
pluimvee kant?
Ik vind het exacte deel (data en 
grote koppels) erg leuk omdat er 
dan vaak niet omheen te lullen is dat 
er een probleem is. Daarnaast is het 
een hele progressieve sector (zeker 
in Nederland) waarvan ik zeker weet 
dat er nog veel toekomst in zit. 
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Anamnese met...

Wat heeft u voor hobby’s buiten uw 
werk?
Rugbyen! En spelletjes, als je maar 
kunt winnen.

Wat vond u het leukste aan uw stu-
dententijd?
Tja, alles eigenlijk. Brak in de 
collegebanken, interessante dingen 
leren (over kippen) en dan maar weer 
direct door naar de borrel. Ik was hier 
altijd, overdag studeren en ’s avonds 
gezelligheid!

Wat zou u graag nog willen doen?
Eerst maar eens specialiseren, dan 
verder kijken. Dat wordt al pittig 
genoeg.

Wat wilt u de studenten meegeven?
Geniet echt van je studententijd en 
probeer bij zoveel mogelijk aanwezig 
te zijn op de faculteit. Van colleges 
tot bijeenkomsten en van geplande 
feestjes tot de zoete inval. 
Zie niks als verplichting maar als een 
luxe dat er zoveel te beleven is, want 
anders  had je beter een LOI cursus 
kunnen doen.
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Column

Ieder zijn vak en columns schrijven is 
niet het mijne. Vergaderen is dat ook 
niet en toch schuif ik regelmatig aan bij
verschillende ‘tafels’ als KNMvD-clus-
tervoorzitter-landbouwhuisdieren. Dat 
komt omdat ik ruim 10 jaar geleden
betrokken raakte bij de lokale politiek. 
Niet om in de gemeenteraad te gaan 
zitten maar om te begrijpen waar het
fout ging in een klein brabants dorpje: 
“de boeren maken ons allemaal ziek” of 
“de burgers willen alle boeren weg”.
Meer smaken waren er niet. Hoe simpel 
het eigenlijk was om eerst goed te lu-
isteren, dan zo objectief mogelijk met
alle feiten om te gaan en tot slot prag-
matisch aan te pakken, gaf mij genoeg 
zelfvertrouwen om ook voor ons
prachtige vak aan de knoppen te gaan 
draaien.

En als het dan duizelt wanneer er weer 
eens wordt gevraagd “maar wat dóet 
die KNMvD nu eigenlijk voor ons (lees
: mij)”, hoef ik ook alleen maar terug te 
denken aan hoe ik er zelf tegenaan keek 
toen ik pas de praktijk in stormde.
De KNMvD dat zíjn de leden. De po-
tentie van onze beroepsgroep is enorm. 
Genoeg herseninhoud, 
wetenschappelijk gevormd en elke dag 
middenin de veehouderij. Maar veel 
potentieel blijft nog onaangeroerd.
Hoeveel impact wet- en regelgeving 

heeft op ons prachtige vak wordt 
nog altijd onderschat. Hoe ‘vrij’ is 
ons beroep
eigenlijk nog ? Hoe geven we goed 
antwoord op de maatschappelijke 
vraagstukken waarmee we 
zondermeer worden bedreigd.

Je draait mee aan de knoppen als je 
dat wilt.

Door: Frans Mulders
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Advertentie CRV hele pagina

Wil jij je talenten inzetten om de wereld in 2050 van genoeg voedsel te voorzien? 
En werk je graag mee om het leven van koeien en veehouders te verbeteren?

Dan zijn wij op zoek naar jou!

Werk jij binnenkort mee aan een
beter leven voor koeien en veehouders?

Kijk voor meer informatie op 
CRV4all.nl

Benieuwd naar al 
onze vacatures?
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pagina

Samenwerken 
aan resultaten 
die tellen

Samen met veehouders ga jij aan de slag met het optimaliseren van 

diergezondheid. Preventief als het kan, curatief als het moet. Zoetis staat 

je daarin bij. Met datatools voor betere beslissingen op basis van feiten, 

preventieve middelen zoals vaccins en antiparasitica om ziekte te voorkomen, 

diagnostische technologieën om gezondheidsproblemen vroegtijdig op te 

sporen en geneesmiddelen om dieren weer gezond te maken. Zo beschik 

jij over innovatieve oplossingen voor het verbeteren van diergezondheid. 

Vandaag en in de toekomst. En werken we samen aan resultaten die tellen.

Zoetis B.V. 
Postbus 81055
3009 GB Rotterdam
www.zoetis.nl
info.nl@zoetis.com
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